



Taurus Endoscopy raises €2.5M seed to advance endoluminal closure

Strasbourg, November 9, 2023 – Taurus Endoscopy, a start-up specializing in innovative solutions for unmet needs in flexible digestive endoscopy, announces today that it has raised €2.5M in venture capital from the French fund MEDEVICE Capital and the U.S. fund Santé Ventures.

Taurus Endoscopy develops solutions for bleeding and flexible endoscopic gastrointestinal closure. At the heart of the technology is an implantable clip with an innovative design resulting from work carried out within the IHU Strasbourg innovation team. “Taurus provides clinicians with the control necessary to easily and effectively close difficult lesions. We are thrilled to accelerate this much needed solution to patients, and to support the increasing shift toward less invasive endoluminal therapies”, said Mariel Bolhouse, CEO of Taurus Endoscopy.

“This fundraising will allow Taurus Endoscopy to bring its first product Taurus 1 to the market and to continue the development of pipeline products for closure in endoluminal interventions. At MEDEVICE, we are convinced that Taurus will be able to bring significant innovation to the market of endoscopic clips, therefore enhancing patient outcomes for the growing number of surgical procedures it addresses. We are excited to combine our expertise with its two cofounders, its world-class scientific advisors, and existing investors Santé Venture,” said Cécile Real, Co-founder and CEO of MEDEVICE Capital.

"We are excited to partner with Medevice on this investment, which will support the team as they move this exciting new platform to commercialization. Endoluminal interventions are becoming more common, and efficient and secure closure remains a significant unmet need," said Dennis McWilliams, Partner at Santé Ventures.

The company was also named a 2023 Grand Prix winner of the French national i-Lab competition, organized by the Ministry of Higher Education, Research and Innovation in partnership with BPI France. “We are honored to be laureates of the iLab competition. This prize is an important step as it will allow us to accelerate the development of our most innovative products,” said Bruno Mutet, President of Taurus Endoscopy.

About MEDEVICE Capital

MEDEVICE Capital was funded in 2011 by healthcare entrepreneurs and was the first French seed investment fund 100% specialized in the Medtech and E-health sectors. Its mission is to help build healthy and sustainable businesses with a strong impact on the lives of patients. www.medevice.eu

About Santé Ventures

Founded in 2006, Santé Ventures is a specialized healthcare and life sciences investment firm with roughly \$800M in capital under management. The firm invests in early-stage companies



developing innovative new medical technologies, biotechnologies, and digitally enabled healthcare services. Recent Santé successes include Farapulse (Boston Scientific), Claret Medical (Boston Scientific), TVA Medical (Becton Dickinson), Millipede Medical (Boston Scientific), Molecular Templates (MTEM), AbVitro (Celgene), and Explorys (IBM Corp). Santé has offices in Austin, TX, and Boston, MA. For more information, please visit www.sante.com.

About Taurus Endoscopy

Taurus Endoscopy develops innovative instruments for the treatment of bleeding and closure in flexible digestive endoscopy. The technology developed by the company comes from IHU Strasbourg. Incubated by SEMIA, the company is supported by the ecosystem of the Grand Est region and Bpifrance Alsace. Taurus Endoscopy is run by a duo composed of Bruno Mutet, president of the company and Mariel Bolhouse, CEO. Professor Lee Swanström, director of innovation at IHU Strasbourg and inventor of the technology, plays the role of scientific advisor. For more information, please visit www.taurusendo.com.

Contact: Mariel Bolhouse – mariel@taurusendo.com



Taurus Endoscopy boucle un premier tour de financement de 2,5 millions d'euros

Strasbourg, le 9 novembre 2023 – Taurus Endoscopy, start-up spécialisée dans les solutions innovantes pour répondre à des besoins non satisfaits en endoscopie digestive flexible, annonce aujourd'hui avoir réalisé une levée de fonds de 2,5M€ auprès du fonds français MEDEVICE Capital et du fonds américain Santé Ventures.

Taurus Endoscopy développe des solutions pour les saignements et la fermeture gastro-intestinale en endoscopie flexible. Le cœur de la technologie est un clip implantable au design innovant issu de travaux menés au sein de l'équipe innovation de l'IHU Strasbourg. « Taurus offre aux cliniciens le contrôle nécessaire pour fermer facilement et efficacement les lésions difficiles. Nous sommes ravis d'accélérer cette solution indispensable pour les patients et de soutenir la transition croissante vers des thérapies endoluminales moins invasives » a déclaré Mariel Bolhouse, DG de Taurus Endoscopy.

« Cette levée de fonds va permettre à Taurus Endoscopy de commercialiser son premier produit Taurus 1 et de poursuivre le développement de sa gamme de dispositifs de fermeture tissulaire dans les interventions endoluminales. MEDEVICE est convaincu que Taurus va apporter de véritables innovations sur le marché des clips endoscopiques, améliorant ainsi la vie des patients de plus en plus nombreux à subir ce type de chirurgie. Nous sommes ravis d'apporter notre expertise aux deux cofondateurs de Taurus, ses conseillers scientifiques de réputation mondiale et son investisseur historique, Santé Ventures », a déclaré Cécile Real, CEO de MEDEVICE Capital.

« Nous sommes ravis de nous associer à MEDEVICE Capital dans le cadre de cet investissement, qui soutiendra l'équipe dans la transition vers la commercialisation de cette nouvelle plateforme passionnante. Les interventions endoluminales sont de plus en plus courantes et une fermeture efficace et sécurisée reste un besoin non satisfait important », a déclaré Dennis McWilliams, Partner chez Santé Ventures.

L'entreprise a également reçu le Grand Prix de l'édition 2023 du concours national i-Lab, organisé par le ministère de l'Enseignement supérieur, de la Recherche et de l'Innovation en partenariat avec BPI France. « Nous sommes honorés d'être lauréats du concours iLab. Ce prix constitue une étape importante qui va nous permettre d'accélérer le développement de nos produits le plus innovants », a déclaré Bruno Mutet, Président de Taurus Endoscopy.

A propos de MEDEVICE Capital

MEDEVICE Capital a été créé en 2011 par des entrepreneurs du domaine de la santé et a été le premier fonds d'investissement français d'amorçage 100% spécialisé dans les secteurs du



Medtech et de la E-santé. Sa mission est de contribuer à bâtir des entreprises saines et pérennes ayant un fort impact sur la vie des patients. www.medevice.eu

A propos de Santé Ventures

Fondée en 2006, Santé Ventures est une société d'investissement spécialisée dans la santé et les sciences de la vie avec un capital sous gestion d'environ 800 millions de dollars. La société investit dans des entreprises en phase de démarrage développant de technologies médicales innovantes, des biotechnologies et des services de santé numériques. Les succès récents de Santé incluent Farapulse (Boston Scientific), Claret Medical (Boston Scientific), TVA Medical (Becton Dickinson), Millipede Medical (Boston Scientific), Molecular Templates (MTEM), AbVitro (Celgene) et Explorys (IBM Corp). Santé possède des bureaux à Austin, Texas, et Boston, MA. Pour plus d'informations, veuillez visiter www.sante.com.

A propos de Taurus Endoscopy

Taurus Endoscopy développe des instruments innovants pour le traitement des saignements et la fermeture en endoscopie flexible digestive.

La technologie développée par la société est issue de l'IHU Strasbourg. Incubée par SEMIA, la société est soutenue par l'écosystème de la région Grand Est et Bpifrance Alsace. Taurus Endoscopy est animée par un duo composé de Bruno Mutet, président de la société et Mariel Bolhouse, CEO. Le Pr. Lee Swanström, directeur de l'innovation à l'IHU Strasbourg et inventeur de la technologie, assure un rôle de conseiller scientifique.

Contact : Bruno Mutet – bruno@taurusendo.com